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ZÁPIS Z JEDNÁNÍ RADY PRO VNITŘNÍ HODNOCENÍ  

SLEZSKÉ UNIVERZITY V OPAVĚ Č. 47 
 
Datum:  10.10.2023 
 
Přítomní:   
prezenčně:  Gongol, Kamrádová, Kočan, Kolaříková, Matejko-Peterka, Rykalová, Slaný, Stavárek, Weiss 
online:  Hradilová, Janků, Kania, Klepek, Tvrdoň 
 
Omluveni: Foltisová, Gondková, Hasík, Hledík 
 
Hosté: Gráf, Průša, Šimečková, Verner, Vícha 
 

Zahájení 
 
1. Úvodní slovo: předseda RVH doc. Gongol přivítal členy Rady pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě 
a hosty, následně zmínil důvody složení Rady pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě – akreditace 
spadají zpravidla pod proděkany pro studijní záležitosti a pod koordinátory činností v oblasti zajišťování  
a vnitřního hodnocení kvality, Rada pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě předkládá rektorovi návrhy 
akreditací. 
 
2. Zahájení: místopředsedkyně RVH doc. Weiss konstatovala, že je přítomno 14 z 18 členů a Rada pro vnitřní 
hodnocení Slezské univerzity v Opavě je usnášeníschopná. Poté seznámila přítomné s programem zasedání  
a dotázala se, zda jsou návrhy na jeho změnu či doplnění. Žádné návrhy nebyly vzneseny. 
Jednání proběhlo hybridní formou, kdy část přítomných byla připojena prostřednictvím aplikace MS Teams. 
 

Průběh jednání 
 
1. Žádosti o akreditace  

Žádosti po připomínkách – 1 žádost o udělení akreditace 

 
Žádost o akreditaci navazujícího magisterského SP Sociální politika ve veřejné správě  
- žádost předkládá FVP 
Doc. Weiss předala slovo doc. Průšovi, garantovi předkládaného studijního programu. Ten konstatoval, že všechny 
připomínky byly do nově předloženého textu zapracovány. Doc. Weiss otevřela otázku distanční formy studia, 
která byla již na předchozím zasedání diskutována, přičemž reagovala Dr. Kolaříková, která uvedla, že hlavním 
důvodem, proč žádost o akreditaci navazujícího magisterského SP Sociální politika ve veřejné správě obsahuje 
také distanční formu výuky je skutečnost, která vychází z výsledků analýzy studijní úspěšnosti studentů 
kombinované formy studia. Ze strany FVP byl připraven předpis, který distanční formu výuku upravuje, nicméně 
již bylo předesláno, že tento předpis byl měl být na celouniverzitní úrovni. Dr. Kolaříková vyjádřila stanovisko 
FVP – v případě, že bude mít Rada pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě k distanční formě výuky 
výhrady, tak FVP požaduje zaslat na Národní akreditační úřad žádost o akreditaci navazujícího magisterského SP 
Sociální politika ve veřejné správě pouze v prezenční a kombinované formě, tedy bez distanční formy vzdělání.  
Dr. Kolaříková taktéž doplnila, že Ministerstvo práce a sociálních věcí, jakožto regulační orgán, s distanční formou 
výuky problém nemá. Doc. Weiss reagovala v souvislosti s celouniverzitním předpisem, přičemž sdělila,  
že příprava předpisu, jak distanční formu výuky realizovat, je v plánu, zmínila, že distanční forma výuky vyžaduje 
kvalitní materiály, studijní materiály kombinované a distanční formy výuky nemohou být totožné. Distanční forma 
výuky klade vysoké nároky na pracoviště i na vyučující, univerzita nemá nastaven vzdálený – elektronický zápis  
do studia, což je jedna ze zásadních podmínek distanční formy studia. Ing. Šimečková doplnila, že elektronický 
zápis do studia je v řešení a musí být součástí výstupů Národního plánu obnovy do 30.06.2024, nicméně není 
zanesen do Studijního a zkušebního řádu univerzity, což obnáší i změnu tohoto předpisu, není nastaven 
v elektronické přihlášce, vše je aktuálně v řešení s MUNI – provozovatelem IS SU. 
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Doc. Gongol vznesl dotaz, zda splňuje akreditační spis podmínky distanční formy studia či nikoliv, reagovala  
doc. Weiss, že spis je aktuálně předkládán nově. Doc. Gongol doplnil informaci o přípravě metodiky distanční 
formy studia Národním akreditačním úřadem. K dané záležitosti reagoval i doc. Tvrdoň, který taktéž doporučil 
požádat o akreditaci daného studijního programu pouze v prezenční a kombinované formě, a až po přípravě 
materiálů v požadované podobě, požádat o distanční formu studia. Prof. Stavárek doplnil informaci 
k metodickému pokynu o používání distančních prvků v prezenční formě studia, který připravuje Národní 
akreditační úřad, a kde je již používána specifická terminologie, jako např. synchronní, kontaktní, vzdálená výuka 
aj., přičemž tyto pojmy se stávají standardem a zcela jistě budou součástí pokynů Národního akreditačního úřadu. 
A také z tohoto důvodu doporučil vyčkat na předložení spisu v distanční formě výuky. 
Dr. Kolaříková vyjádřila stanovisko FVP – po připomínkách k distanční formě výuky požaduje FVP posuzovat 
žádost o akreditaci navazujícího magisterského SP Sociální politika ve veřejné správě pouze v prezenční  
a kombinované formě studia. Doc. Weiss navrhla pracovní skupinu ve složení doc. Rykalová (zpravodaj) 
a dr. Matejko-Peterka., přičemž zúčastněné vyjádřily souhlasné stanovisko. Dr. Kolaříková ještě požádala  
o možnost již hlasovat o předložení žádosti na Národní akreditační úřad, jelikož všechny připomínky byly  
na základě posudků do akreditačního spisu zapracovány. Žádosti nebylo vyhověno, jelikož je nutné vycházet 
z usnesení předchozího zasedání Rady pro vnitřní hodnocení (46. zasedání), a to tak, že Rada pro vnitřní hodnocení 
požadovala po odstranění nedostatků předložit žádost o akreditaci navazujícího magisterského SP Sociální politika 
ve veřejné správě k novému posouzení. Je nutné nově stanovit pracovní skupinu, která připraví stanovisko, a až 
poté je možné nové hlasování.  
Usnesení  
Rada pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě zřizuje pracovní skupinu pro nové posouzení žádosti  
o akreditaci navazujícího magisterského SP Sociální politika ve veřejné správě ve složení doc. Rykalová 
(zpravodaj), dr. Matejko-Peterka. 
PRO: 14       
PROTI: 0     
ZDRŽELO SE: 0 
PŘÍTOMNÝCH: 14 

 
Usnesení bylo jednomyslně přijato. 
 
Doplněna informace k mimořádnému termínu zasedání Rady pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě – 
po zpracování posudku stanovenou pracovní skupinou bude navržen termín mimořádného zasedání Rady  
pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě. 
     

    

Různé 
 

1. Harmonogram hodnocení na akademický rok 2023/2024: Návrh harmonogramu hodnocení studijních 
programů a tvůrčí činnosti pro akademický rok předložila FPF, FVP a OPF.  
Prof. Stavárek doplnil informaci, že MÚ a FÚ s ohledem na relativně nově akreditované studijní programy s 
dlouhou platností akreditace harmonogram hodnocení na akademický rok 2023/2024 nepředkládají. 
Žádné připomínky a komentáře nebyly vzneseny. 
 
Usnesení  
Rada pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě schvaluje návrh harmonogramu hodnocení studijních 
programů a tvůrčí činnosti pro akademický rok 2023/2024. 
 
PRO: 14       
PROTI: 0     
ZDRŽELO SE: 0 
PŘÍTOMNÝCH: 14 
 
Usnesení bylo jednomyslně přijato. 
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2.  Zpráva o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností Slezské univerzity 
v Opavě za období 2018–2022: Zprávu předkládá prorektor pro vědu a zahraniční styky, koordinátor činností  
v oblasti zajišťování a vnitřního hodnocení kvality. 
Prof. Stavárek představil ZoVH s tím, že tento dokument pokrývá a uzavírá období 2018-2022. Svou strukturou 
tak odpovídá ročním dodatkům, které byly v daném období schvalovány. Do budoucna bude ale vhodné strukturu 
a podobu ZoVH změnit. Klíčové je zejména definovat soustavu ukazatelů kvality, které budou vhodně popisovat 
kvalitu vzdělávací, tvůrčí činnosti i souvisejících činností a také činnost RVH. Za účelem stanovení těchto 
ukazatelů bude zřízena pracovní skupina, ve které budou působit zejména koordinátoři kvality jednotlivých 
součástí a také další vybraní pracovníci. Doc. Gongol toto podpořil a zmínil, že je nutné koncipovat novou 
strukturu zpráv o vnitřním hodnocení, kritéria i indikátory. 
Žádné připomínky a komentáře nebyly vzneseny. 
 
Usnesení  
Rada pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě schvaluje návrh Zprávy o vnitřním hodnocení kvality 
vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností Slezské univerzity v Opavě za období 2018–2022. 
 
PRO: 14       
PROTI: 0     
ZDRŽELO SE: 0 
PŘÍTOMNÝCH: 14 
 
Usnesení bylo jednomyslně přijato. 
 
3.  Informace k metodickým materiálům Národního akreditačního úřadu: Doc. Weiss informovala,  
že v MS Teams byla vytvořena složka s názvem Metodické materiály NAÚ, která obsahuje Zásady pro studijní 
programy s profesním profilem. Dále upozornila na problematiku v souvislosti se smluvními závazky klíčových 
akademických pracovníků, zejména u garantů předmětů profilového základu nebo teoretického základu, 
upozornila na problém se smlouvami na dobu určitou, které zakládají důvody pro zkrácení doby platnosti 
akreditace. Zápis z posledního zasedání Národního akreditačního úřadu bude vložen do MS Teams. 
 
Termín příštího zasedání RVH: Doc. Weiss sdělila, že termín dalšího zasedání Rady vnitřního hodnocení 
Slezské univerzity v Opavě bude stanoven a zaslán s dostatečným předstihem. 

 

4. Ukončení: Doc. Weiss poděkovala za účast a jednání ukončila. 
 
 
Za správnost odpovídá: doc. PhDr. Michaela Weiss, Ph.D. 
 
Zapsala: Bc. Šárka Holčapková 
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